
 

 
 
 

PROCES VERBAL 

 

Încheiat astăzi 14.02.2018, la şedinţa ordinară  a  C.L. Lieşti 

 

Prezenți: 17 consilieri.  

Președinte de ședință  este dl. Costică Dibu.. 

Se supune la vot procesul verbal din 31.01.2018 care este aprobat cu unanimitate de voturi. 

 

Se propune următoarea ordine de zi: 

-PROIECT DE HOTARARE PRIVIND:   

1.  aprobarea bugetului general centralizat al comunei Liești pe anul 2018 

2. modificarea anexei nr. I la HCL nr. 62/09.11.2017 de  modificare a statului de funcții și a 

organigramei pentru aparatul de specialitate al primarului comunei Liești, județul Galați, 

precum și pentru Serviciul Public Comunitar Local de Evidență Persoane Liești 

3. stabilirea salariului de bază pentru funcţionarii  publici  şi personalul   contractual   din   

cadrul   aparatului   de   specialitate   al   primarului   comunei Lieşti,   pentru funcţionarii 

publici din cadrul Serviciul Public Comunitar Local de Evidență a  Persoanelor Liești, precum 

şi a indemnizaţiei aleşilor locali 

 Dl. C. Dibu: referitor la buget , nu este lămurit cu multe aspecte, este important să fie analizat 

fiecare punct, care ar fi prioritățile. Era bine de analizat înainte fiecare detaliu, s[ se fi chemat toate 

comisiile. 

 D-l Primar: nu eu convoc și conduc comisiile pentru ședințe, comisiile discută înainte despre 

fiecare punct, capitol și subcapitol bugetar. Comisia buget-finanțe m-a invitat și pe mine, luni, am făcut 

unele modificări ale bugetului propus, pe care le voi descrie punctual. Am înteles că dl. N. Mișu și-a 

convocat comisia vineri, dar nu am fost invitat. 

D-l Mișu: să se discute mai întâi primele proiecte și apoi despre buget 

D-l Costea: logic ar fi  mai întâi despre buget și apoi celelalte proiecte de hotărâri 

D-l Primar: să se înceapă cu bugetul, pentru că neavând aprobat bugetul nu se pot discuta celelalte   

proiecte. 

D-l Mișu: la punctul 2 din ordinea de zi se modifică doar funcțiile de încadrare. 

D-l secretar: aprobarea statului de funcții este necesar pentru funcțiile care vor fi pe anul 2018 

D-l Primar: să se supună la vot ordinea de începere. Propunerea domnului N.Mișu este respinsă cu 8 

voturi împotrivă și restul abțineri. 

 

 

Ordinea de zi se spune la vot și se aprobă unanim. 

 

Se trece la dezbateri pe ordinea de zi. 

 

1.  aprobarea bugetului general centralizat al comunei Liești pe anul 2018 

 

D-l Primar: arată din start că bugetul prezentat în materialele de ședință afișate este modificat față de cel 

supus dezbaterii astăzi, renunțându-se la unele investiții care au o prioritate mai mică ( cele de la stadion, 

scenă serbări comună, unele investiții de la școli, etc), în favoarea asfaltărilor, modificări propuse de 

comisia buget-finanțe. A rămas propunerea d-lui C. Cristea  cu modernizarea sălii de ședință, iar primarul 

propune suplimentar și parcarea de la Judecătoria Liești. 

 hotărârea cu bugetul local este cea mai importantă deoarece de aceasta depinde proiectul care urmează să 

se adopte și ceea ce urmează să se realizeze; 

- bugetul s-a întocmit cu respectarea legislației în vigoare ,se compune din venituri și cheltuieli 

- din materialele scrise reiese că cheltuielile sunt mai mari decât veniturile, explicația este că, 



 

potrivit legii 273/2006 cheltuielile bugetare sunt cheltuielile din anul în curs și excedentul din anul 

anterior; 

- pentru realizarea proiectului de buget s-a ținut cont de propunerile consilierilor, inclusiv de 

observațiile ridicate în ședințele comisiilor de specialitate; 

- anul trecut s-a renunțat la multe investiții care nu erau prioritare , pentru modernizarea străzilor; 

Dl. primar menționează sumele alocate pentru fiecare proiect în parte și precizează că se va face 

intabulare( intravilan și extravilan) totală la toți cei care nu o au făcută; 

D-l Costea: a specificat că trebuia prevăzut un fond de rezervă pentru cheltuieli 

D-l Primar: anual trebuie constituit un fond de rezervă de 5% din venitul anual;  

- banii de la Apă Canal sunt folosiți la reparații; 

- salariile funcționarilor nu sunt mai mari decât la alți vecini, ci mai mici; 

- la școli se alocă  bani pentru navetă, pentru burse …. 

- la SPCLEP cea mai mare cheltuială se face cu poșta. Salariile se suportă de la bugetul de stat 

pentru cele 3 posturi. 

- pe compartimentul de asistență socială cheltuielile sunt cu tichete pentru grădiniță, ajutorul de 

încălzire și copii bolnavi; 

- pentru reabilitarea sălii de ședință se preconizează o cheltuială de 2 miliarde; 

- clădirea SPCLEP și clădirea centrului pentru copii cu dizabilități urmează să fie izolate iar 

costurile preconizate se ridică la valoarea de 250 mil; 

D-l Dibu: la punctul de cheltuieli și venituri, până se ajunge la investiții, mai sunt alte cheltuieli posibile 

cu salariile, biblioteca, piața … 

D-l Costea: despre proiectul părintelui Blănaru 

D-l Primar: să vină și părintele Gabor cu documentele în fața consilierilor 

D-l Costea: era vorba de alocat suma de 100 mil pentru biserică 

D-l Mișu: în proiectul de buget ar trebui să includă o notă justificativă pentru fundamentarea cheltuielilor 

pentru fiecare domeniu finanțat; 

D-l Primar: pentru Cămin sunt alocate 2 miliarde - sunt activități, cheltuieli cu salariile, utilități și fond de 

carte 

D-l Mișu: specifică că, cheltuielile prevăzute pentru anul 2018 sunt mai mari pentru Căminul Cultural și 

pentru Biblioteca comunală decât în anul trecut, iar la cap. 67.02.03 a semnalat o greșeală a indicatorilor 

de capital. 

D-l Primar: acest proiect de buget este un buget inițial și strict contabilicesc; dacă considerați că sumele 

alocate activităților sunt prea mari putem vota să dăm la biserici din diferențele rezultate. 

D-l Mișu: nu există o fundamentare pentru cheltuielile prevăzute în buget; la toate cheltuielile prevăzute 

în lista de investiții să reiasă clar cât se construiește și cu cât; neavând fundamentare a spus că se abține la 

vot. 

D-l Primar: fundamentarea se face în baza cheltuielilor din anul anterior, sumele estimate a se incasa, 

sumele comunicate că se vor repartiza din TVA, costurile de funcționare  și obiectivele de investiții 

propuse a se realiza. Mai propune să fie alocată o sumă și pentru data de 1 Decembrie. 

In ce privește  hotărârea pentru modernizare drumuri, a fost cu PT și SF , pe care le aduce în ședință și le 

pune la dispoziția consilierilor. Totodată, amintește că are antecalculații și fundamentări pentru toate 

investițiile, chiar dacă nu sunt anexate la materialele de ședință. Se pot însă consulta la contabilitate și 

compartimentul de achiziții. 

D-l Costea: trebuie explicat că modernizarea a 10 km  de drum se va face prin HCL, din fonduri proprii, 

costurile de  32 mil. lei fiind eșalonate într-o investiție multianuală. 

D-l Mișu: modernizarea străzilor a fost aprobată prin HCL 

D-l Costea: a specificat că acel proiect a fost aprobat în anul 2017 

D-l Lupoaie: a întrebat dacă s-au alocat bani pentru Cimitirul Șerbănești 

D-l Primar: trebuie  HCL prin care imașului să i se schimbe categoria de folosință actuală (pășune) și să 

fie transformat în cimitir 



 

D-l secretar: a specificat că cimitirul va fi comunal, nu al parohiilor. Obligația administrării va reveni 

autorității locale. 

D-l Lupoaie: a spus că suma alocată pentru reabilitarea sălii de ședințe este prea mare 

D-l Primar: lucrarea se va face în regim propriu; recepția  lucrării se va face de comun acord cu toți 

consilierii și dacă mai rămân bani, se vor duce la următoarea rectificare bugetară. 

D-l secretar: d-na contabil șef în funcție de sumele aprobate la finanțare și proiectele adjudecate, a redus 

corespunzător sumele propuse inițial. 

D-l Costea: când vine cu proiectul se va decide ce sumă e necesară pentru reabilitarea sălii de ședințe 

D-l Lupoaie: a propus repunerea Casei Pionerului în circuit 

D-l Primar: a specificat că ultimul aviz de la M.E. a fost emis pe o perioadă de 5 ani ,dar fără terenul 

aferent. 

D-l Lupoaie: referitor la rețelele wireless – valoarea proiectului este prea mare - există un proiect de lege 

care interzice înregistrarea fără acordul părților. 

D-l Dibu: referitor la Casei Pionerului, propun ca aceasta să fie dată ca destinație pentru copii comunei 

pentru activități de pictură, muzică, croitorie….; să fie amânate alte investiții,  pentru a se prioritiza  

repunerea clădirii în funcțiune 

D-l Costea: d-l secretar să ceară aprobările necesare punerii în funcțiune 

D-l Secretar: avem titlu pe teren acolo, inclusiv carte funciară, dar trebuie făcută delimitarea terenului cu 

vecinii; în ceea ce privește regimul juridic, deși suntem proprietari,  avem numai drept de administrare 

limitat pentru 5 ani , fără schimbarea destinației inițiale de grădiniță, și nu se justifică cheltuiala . Pare de 

neînțeles , când există spațiu excedentar la toate școlile iar populația școlară e în continuă scădere.. 

D-l Costea: dorește să fie urgentată procedura cu Casa Pionerului 

D-l Primar: a zis că problema este cu avizul ISU referitor la acoperișul clădirii. Dacă consilierii își asumă 

în scris răspunderea  în caz de incendiu la locuințele vecine, atunci se poate da drumul la proiect. 

D-l Costea: dorește ca după obținerea actului de proprietate să se facă investiția în clădire 

D-l Coman: a întrebat al cui este terenul din spatele dispensarului 

D-l Primar: a zis că  l-a cumpărat d-na doctor Mocanu 

D-l secretar: a spus că va trebui sprijinită  d-na doctor să dărâme hambarul care strică tot aspectul zonei. 

Dânsa este de acord să dărâme hambarul, dar nu are mijloacele necesare. 

D-l Ștefan: a spus că proiectul de buget a pornit greșit de la început și propune amânarea,  la următoarea 

ședință să fie actualizați toți indicatorii și să fie prezentă și d-na contabilă. 

Dl.  primar: cum a mai spus, bugetul e generat de calculator  pe programul furnizat de Finanțe și datele 

sunt corecte. Până acum nu s-a întâmplat ca bugetul să fie respins de Finanțe și dă asigurări că nici acum 

nu se va întâmpla. Sunt mulți termeni specializați de natură strict contabilă care îngreunează înțelegerea. 

Verificarea corespondenței sumei din capitol cu subcapitolele nu se face prin însumare aritmetică , astfel 

că nu există motive obiective de amânare a aprobării bugetului. Nu pun în discuție și consecințele cu 

privire la plățile scadente de efectuat și faptul că bugetul trebuie aprobat cel mai târziu până pe data de 17 

februarie. Ședințele pe comisii sunt tocmai pentru a se lămuri toate aspectele neclare. Contabila șefă 

aduce  toate  clarificările necesare în ședințele pe comisii, când este invitată. 

D-l Coman: a întrebat câte camere sunt montate în comune și câte funcționează 

D-l Vice: 8 în piață, 12 (centru, primărie, intrare și ieșire din sat) 

D-l Costea: anul acesta se va face rețea wireless pe toată comuna 

D-l Coman: a întrebat dacă sunt vizate toate ieșirile din comună și cine le va controla 

D-l secretar: a spus că pentru camerele active, verificarea o face d-l vice. 

D-l Dibu supune la vot bugetul . Cu 14 voturi pentru și 3 abțineri (d-l N. Mișu, d-l C. Cristea și d-l Ghe. 

Ștefan), bugetul local pentru anul 2018 este aprobat. 

D-l Primar: legat de buget și de modul cum s-a votat, dl. primar își rezervă dreptul de a se abține atunci 

când dl. N.Mișu  va avea nelămuriri și va solicita clarificări. 

 

2. modificarea anexei nr. I la HCL nr. 62/09.11.2017 de  modificare a statului de funcții și a 

organigramei pentru aparatul de specialitate al primarului comunei Liești, județul Galați, 

precum și pentru Serviciul Public Comunitar Local de Evidență Persoane Liești 

 



 

D-l Secretar: s-au făcut angajări recente la serviciul de gospodărire comunală și SPCLEP, motiv pentru 

care s-a modificat statul de funcții și organigrama 

D-l Mișu: încadrare profesională e modificată: d-na Bulgaru trece de la debutant la asistent, nu s-a 

modificat statul de funcții ci numai încadrarea. 

D-l Dibu: supune la vot și se aprobă în unanimitate de voturi 

 

3. stabilirea salariului de bază pentru funcţionarii  publici  şi personalul   contractual   din   

cadrul   aparatului   de   specialitate   al   primarului   comunei Lieşti,   pentru funcţionarii 

publici din cadrul Serviciul Public Comunitar Local de Evidență a  Persoanelor Liești, precum 

şi a indemnizaţiei aleşilor locali 

 

D-l Primar: referitor la HCL din decembrie cu privire la salariile funcționarilor, având în vedere mutarea 

contribuțiilor de la angajator la angajat, a avut loc o negociere între reprezentanții funcționarilor și primar; 

salariile sunt bune pentru mediul rural și nu se mai fac angajări ci se vor redistribui funcționarii deja 

angajați, funcție de nevoile identificate pe compartimente, așa cum s-a întâmplat la SPCLEP. 

D-l Costea: coeficienții sunt aceiași cu cei din iunie 

D-l Secretar: coeficientul de bază la gradația 0, după calcule și s-au aplicat la personal au fost scăderi de 

salarii între 50 și 300 lei; Avem un caz în care salariul a rămas același și  doar două cazuri în care din 

calcul au rezultat  creșteri minore. In baza acestei structuri de coeficienți , vor rezulta pe ansamblu salarii 

mai mici față de cele dinainte de 31.12.2018. 

D-l Mișu: la data de 1 iulie salariile  au fost aprobate de consilieri așa cum erau propuse 

D-l Costea: în decembrie s-a hotărât menținerea  valorii nete a salariilor, modificări pe orizontală în 

funcție de gradație; scăderea de 5 miliarde se vede în net. 

D-l Secretar: făcând diferența între salariile brute și cele nete se observă o scădere 

D-l Primar: propunere supunerea la vot. 

D-l Costea: referitor la îndemnizația consilierilor, de trecut  că indemnizația se acordă pentru  comisie și o 

ședință ordinară de plen 

D-l Mișu: îndemnizația pentru consilier este de 10% din îndemnizația primarului; de trecut prevederea din 

regulament referitor la îndemnizațiile consilierilor 

D-l Ștefan: în legea 153 salariile se stabilesc prin HCL în urma consultării cu reprezentanții salariaților; în 

08.02.2018 s-a negociat și hotărât menținerea netului, variantă propusă prin anexa 1 și 2 

- nu este atașat procesul verbal de negociere  

Dl. secretar: negocierea s-a făcut între dl.  primar (angajator) și salariați. Procesul verbal de negociere nu 

era necesar să fie atașat, dar poate fi consultat la contabilitate și compartimentul de resurse umane. 

D-l Dibu: supune la vot punctul 3; Proiectul de hotărâre privind salarizarea este votat în unanimitate. 

 

Dl. C. Dibu vorbește despre necesitatea existenței  respectului  dintre consilieri, d-l primar și aparatul de 

specialitate.  

Dl. secretar solicită să se depună propuneri de proiecte HCL pentru ședințele viitoare 

D-l Costea: despre tichete de vacanță. 

Dl.  primar: asigură că se va respecta legea. 

D-l Lupoaie: solicită prezentarea inventarului domeniului public și privat cu fiecare imobil  în parte. 

Dl.  primar: acum se fac rapoartele de evaluare ale imobilelor. După finalizare, inventarul va fi supus 

aprobării consiliului local. Apoi se vor promova proiectele de hotărâri privind închirierea, concesionarea 

schimbul sau vânzarea pentru care există cereri discutate în ședințele de consiliu. 

 

 Nu mai sunt înscrieri la cuvânt. Se declară şedinţa închisă. 

 

 Președinte de ședință     Secretar, 

 

       Costică DIBU  Vasile AVADANEI 

 


